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12. september 2019 

 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. I besvarelse af § 37/2019-246, spørgsmål 2 svarer Naalakkersuisut, at 

Inatsisartut behandlede punkt 21 på oplyst grundlag den 15. November 2018.   

 

- Vil Naalakkesuisut be- eller afkræfte, om Naalakkersuisut har haft kendskab 

til analyser foretaget før den 15. November 2018, om Kangerlussuaq fremtid 

da Inatsisartut behandlede punkt 21 den 15. November 2018? 

2. Såfremt Naalakkersuisut har haft kendskab til analyse foretaget af Danmark / 

evt. USA vedr. Kangerlussuaq´s fremtid, og Naalakkersuisut har fået denne 

viden til kendskab før den 15. November 2018, hvad er så baggrunden for, at 

Inatsisartut ikke er blevet orienteret om dette?  

3. Vil Naalakkersuisut fortsat fastholde, at Inatsisartut behandlede punkt 21 på 

oplyst grundlag den 15. November 2018? 

4. Har Naalakkersuisut andre til spørgsmålet relevante oplysninger? 

 

 (Medlem af Inatsisartut Sofia Geisler, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

 

Der synes at fortsætte med at dukke relevante og væsentlige oplysninger op, der har stor 

betydning for en fortsat drift af især lufthavnen i Kangerlussuaq. Derfor ønsker jeg at vide om 

Naalakkersuisut har haft kendskab til analyser om Kangerlussuaqs fremtid, og som 

Naalakkersuisut måtte have fået kendskab til forud for 15. November 2018.  

  

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage.  

 

 


